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Příloha č. 2               
 

Podklady k výroční zprávě za školní rok 2022/2023 

 

Celková charakteristika uplynulého školního roku: 
 
1) Jaké byly hlavní cíle a priority školy pro tento školní rok? 
 
Zvládnout příval ukrajinských žáků - azylantů, zajistit jim i dalším žákům s odlišným mateřským 
jazykem bezplatnou výuku českého jazyka, zajistit integraci všech žáků - cizinců pokud možno 
bez snížení kvality výuky, otevřít ukrajinskou 1. třídu a zajistit pro její žáky prostorové, 
materiální a personální podmínky, zajistit prostorové podmínky, provoz a stravování pro 
předškolní ukrajinské děti ze dvou detašovaných oddělení MŠ Zahrádka, zajistit provozní 
podmínky pro koexistenci s FZUŠ, OPPP a soukromým gymnáziem ve školní budově, zajistit 
organizaci a provoz desítek kroužků, udržet vysokou kvalitu výuky a potvrdit ji úspěchy žáků ve 
vědomostních, sportovních a uměleckých soutěžích, inspekčních šetřeních, v národním testování 
a u přijímacích zkoušek, zajistit doučování žáků, u kterých došlo k propadu znalostí způsobených 
pandemií COVID a uzavřením škol, zajistit školní psycholožku a vytvořit jí prostorové a 
materiální zázemí, zajistit projekt Balíček Pražana (příspěvky MHMP rodičům dětí z Prahy na 
školní stravování, družinu, ŠvP a LVK), zajistit realizaci projektu Věda, výzkum, vzdělávání 
(Šablony III), zajistit výuku informatiky ve třídách 4. ročníku, připravit školu na zavedení 
digitálních technologií do výuky, přepracovat s ohledem na to školní vzdělávací program 
KUSTOD, nakoupit 120 tabletů (4 sady po 30 ks), rozvést síť WI-FI do všech tříd a učeben tří 
výukových pavilonů, zakoupit dvě nové interaktivní tabule, aktualizovat školní řád, organizační 
řád a provozní řád s ohledem na změnu, informovat rodiče a veřejnost o 40. výročí školy (články, 
plakát) a připravit a zajistit veřejný koncert stávajících i bývalých žáků na pódiu v Centrálním 
parku Prahy 13 za účasti pana starosty a paní místostarostky pro školství a desítek dalších žáků 
a stovek rodičů, zajistit společné výroční foto všech žáků školy a učitelů, nechat vyrobit 
vzpomínkový panel s dalšími fotografiemi učeben a odborných pracoven, které vznikly během 
posledních let a zajistit 3D virtuální prohlídku školy na web školy  
 
2) Jak se škola vyrovnala s dopady pandemie covid-19 na vzdělávání a život školní komunity? 
 
Díky podpoře doučování řada žáků doplnila výpadek učiva z období uzavření škol. Stále jsme se 
ale potýkali se zhoršeným přístupem některých žáků ke školní práci a zhoršenými sociálními 
vazbami mezi žáky v třídních kolektivech. Zaznamenali jsme zvýšený počet případů nekázně 
(pozdní příchody, poškozování školního vybavení, užívání nikotinových sáčků a vapování 
elektronických cigaret), ale i sebepoškozování, psychické problémy u dětí a dokonce dvě 
sebevraždy u bývalých žáků školy (15 a 20 let). Ředitel školy zajistil kvalifikovanou školní 
psycholožku, jejíž služby děti i rodiče hojně využívali, ale bohužel pracovala v ZŠ Kuncova jen 
do konce dubna 2023, kdy z rodinných důvodů odešla. Nová psycholožka nenastoupila ze 
zdravotních důvodů a škola na shánění dalšího psychologa rezignovala, protože na úhradu mzdy 
tohoto pedagogického pracovníka stát neposkytuje mzdu a ředitel musí zajistit financování buď 
z dotace, nebo psychologa platit ze společného mzdového balíčku školy.  
Je škoda, že skončila i podpora doučování od září 2023, protože žáci sice dohnali učivo, ale ještě 
si úplně neobnovili učební návyky. Vztahy v třídních kolektivech také ještě nejsou na 
předcovidové úrovni, děti se samy izolují, nefunguje třídní komunita tak, jako dříve. 
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Potvrdilo se také, že během pandemie i po ní došlo u dětí k výraznému poklesu tělesné zdatnosti, 
což dokládáme exkluzivním šetřením, které jsme provedli v naší škole. Bc. Pavel Šenk byl 
koordinátorem studie nejen na Praze 13, ale i v dalších pražských obvodech. 
 

Během měsíce října a listopadu 2022 proběhlo celorepublikové testování tělesné zdatnosti 
dětí, kterého se účastnila i naše škola. Testováni byli všichni žáci a žákyně čtyř tříd 3. a tří 
tříd 7. ročníku, což bylo celkem 112 třeťáků (57 chlapců a 55 dívek) a 91 sedmáků (38 
chlapců a 53 děvčat). 
Testovalo se ve 4 disciplínách, kdy každá byla zaměřena na jinou oblast fyzických schopností: 
Skok z místa – jedná se o test explozivně silových schopností dolních končetin, které jedinec 
potřebuje v rámci startů a skoků 
Sedy lehy – vytrvalostní test dynamických schopností flexorů trupu a kyčelních kloubů. Ty jsou 
využívány hlavně při změnách poloh a v celkové stabilitě jedince při zátěži. 
Člunkový běh na 4 x 10 metrů – by se dal i označit za test hbitosti, jedná se o jednoduchý test 
rychlostních schopností při změnách směru. Představuje schopnost reagovat v nejvyšší dané 
rychlosti jedince. 
Vytrvalostní člunkový běh – analyzuje předpoklad k dlouhodobé fyzické zátěži. Vzhledem 
k stupňující se zátěži testu jsou výsledky vázány na motivačně-volní předpoklady a ovlivněny 
jsou tělesnou konstitucí jedince 
Vyhodnocení testů probíhalo jak na školní úrovni, tak v porovnání s celorepublikovým 
průměrem. 
Žáci nebyli kategorizováni v normativních tabulkách, ale jejich výkony byly řazeny do tří zón: 
Optimální zelená zóna, která vypovídá o připravenosti jedince vykonávat pohybové aktivity 
bez větších omezení, 
Zóna zvýšené pozornosti (žlutá), kdy fyzická zdatnost není dostatečná k zvládání každodenních 
pohybových úkolů, 
Kritická červená zóna – kdy fyzická připravenost je neakceptovatelná a zvýšení úrovně 
zdatnosti je považováno za prioritu výuky v rámci TV i v rámci různých dalších aktivit. 
V hodnocení třetích tříd byly rozdílné výsledky mezi dívkami a chlapci. 
Dívky 3. ročníku v testu člunkový běh na 4 x 10 m a leh sed se nedostaly v 98 % do optimální 
zóny a ve vytrvalostním běhu a skoku z místa měly jen průměrné výsledky, které byly horší než 
republikový průměr. 
U chlapců byl pozitivní výsledek, a to o 15 % lepší průměr v člunkovém běhu, než je republikový 
průměr. Jinak ale ve všech ostatních testech byli za republikovým průměrem a v testu 
rychlostního vytrvalostního člunkového běhu bylo dokonce o polovinu míň testovaných 
v optimální zóně, než je republikový průměr. 
V celkovém hodnocení třetí třídy dosáhly mírně podprůměrných výsledků, než je 
republikový průměr. 
V hodnocení sedmých tříd byly také rozdílné výsledky mezi dívkami a chlapci, ale daleko víc v 
optimálních zónách. 
Celkově se chlapci 7. ročníku ve třech testech (skok z místa, člunkový běh na 4 x 10m a leh 
sed) v 95 % nedostali pod úroveň kritické zóny a dokonce v 60 % byli v optimální 
zóně. V testu vytrvalosti byly jejich výsledky průměrné a dosahovaly třetinového 
rozložení. Dívky měly velmi dobré výsledky ve skoku z místa, kdy se z 90 % udržely 
nad kritickou zónou. Ostatní výsledky byly průměrné. Horších výsledků 
dosahovaly ve vytrvalostním běhu, kdy byly i u některých tříd mírně pod republikovým 
průměrem. 
V celkovém hodnocení sedmých tříd dosáhli chlapci velmi dobrých výsledků 
až na vytrvalost a dívky byly mírně nadprůměrné ve skoku z místa, ale průměrné v dalších 
disciplínách a podprůměrné ve vytrvalosti. 
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Zvýšení tělesné zdatnosti dětí napomáhá unikátní program Prahy 13 Trenéři ve škole, který 
finančně podporuje ve školách svého obvodu vedení radnice a zaštiťuje osobně místostarostka 
pro školství paní RNDr. Marcela Plesníková. Do hodin tělesné výchovy žáků 1. a 2. tříd jednou 
týdně docházejí trenéři různých sportů, kteří ve spolupráci s učitelkami rozvíjejí pohybové 
aktivity dětí a motivují děti k pohybu a ke sportu. 
     Tělesnou zdatnost ale nestačí u dětí rozvíjet jen ve škole v hodinách tělesné výchovy, je třeba 
zapojovat všechny děti, i děti s nadváhou, do sportovních kroužků, aniž by se od nich čekaly 
vrcholové výkony. Ve škole tradičně provozujeme fotbalový kroužek, působí zde pro děti všech 
věkových skupin SK Bivoj, kde se ve speciální cvičebně trenéři věnují dětem a učí je judo, máme 
ve škole florbal, badminton, sportovní střelbu ze vzduchových zbraní i bojový sport Krav Maga. 
  
 
3) Jaké byly nejvýznamnější změny nebo inovace, které škola zavedla v oblasti pedagogiky, kurikula, 
hodnocení nebo dalších aspektů vzdělávání? 
 
Do ŠVP jsme implementovali Informatiku a zařadili používání digitálních technologií ve výuce 
napříč (téměř) všemi předměty. Přepracovali jsme s ohledem na povinnou digitalizaci výuky od 
školního roku 2023/2024 celý školní vzdělávací program KUSTOD. Upravili jsme učební plán 
tak, aby mohla být informatika vyučována každý rok od 4. až do 9. ročníku. V 7. ročníku jsme 
snížili počet hodin výtvarné výchovy ze dvou na jednu, v 8. ročníku jsme odebrali hodinu 
výchovy k občanství a v 9. ročníku došlo k redukci fyziky ze dvou na jednu hodinu. Zajistili jsme 
pro výuku informatiky a programování dvě nové kvalifikované vyučující. Hodně se zamýšlíme 
nad výchovně vzdělávacími strategiemi a bezpečností v kyberprostoru v souvislosti se 
zavedením digitálních učebních pomůcek a používáním mobilů ve výuce.  
     Vzhledem k vysoké naplněnosti tříd (na II. stupni je průměr 29,6 žáka na třídu) je organizačně 
a pedagogicky náročné zajišťovat kooperativní techniky výuky, skupinovou a projektovou práci 
a badatelsky orientovanou výuku a nahradit jimi frontální výuku a řízený rozhovor, když navíc 
v každé třídě máme velký počet žáků – cizinců a žáků se speciálními vzdělávacími potřebami. 
Přesto se učitelé vědomě snaží o pestrou výuku a aktivizující metody výuky.  
     Dělíme od 3. do 9. ročníku každou třídu na dvě skupiny pro výuku angličtiny, abychom 
zajistili plnění především komunikativního cíle při výuce cizího jazyka. Nižší počty žáků máme 
i při výuce dalších 4 cizích jazyků (německý, španělský, francouzský, ruský). Díky dostatečné 
rezervě v PhMax jsme dělili i některé třídy vyšších ročníků na polovinu při výuce českého jazyka 
a matematiky. Po odchodu dvou vyučujících českého jazyka na mateřskou dovolenou koncem 
školního roku a s ohledem na úpravu mzdového rozpočtu školy směrem dolů (v dubnu 2023) 
nebude možné dělenou výuku v těchto předmětech ve školním roce 2023/2024 již nadále 
zajišťovat. 
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4) Jak se škola podílela na spolupráci s ostatními školami, rodiči, místními partnery nebo dalšími 
zainteresovanými stranami? 
 
Škola velmi často, úzce, pravidelně (na společných poradách ředitelů škol) i dle okamžité potřeby 
spolupracovala se svým zřizovatelem, konkrétně vedoucím odboru školství ÚMČ Praha 13 při 
umísťování ukrajinských dětí do škol Prahy 13, při financování provozu školy a tvorbě jejího 
rozpočtu, při zajišťování různých akcí a soutěží Prahy 13 i  při řešení jakýchkoliv podnětů od 
rodičů. Ředitel školy spolupracoval se Školskou radou při ZŠ Kuncova, ve které vedle paní 
místostarostky pro školství na Praze 13 RNDr. Marcely Plesníkové je členem radní pan Ing. Josef 
Zobal, školu zastupuje paní zástupkyně ředitele Mgr. Eva Coufalová a pan zástupce Mgr. Petr 
Vaněk a rodiče předseda školské rady pan Ing. Jan Rychtařík a pan Radek Dopita. Četné byly i 
kontakty s panem starostou MČ Praha 13 Ing. Davidem Vodrážkou, vedením radnice, pracovníky 
odboru školství Prahy 13, pracovnicemi z odboru kontroly ÚMČ Praha 13 i dalšími pracovníky 
radnice. Škola spolupracuje s ČŠI při inspekčních šetřeních, se společností SCIO při národním 
testování, Centrem pro zjišťování výsledků vzdělávání při jednotných přijímacích zkouškách 
a Socilogickým ústavem Akademie věd ČR. Ředitelé škol absolvovali každý měsíc setkání 
s právníky na ÚMČ Praha 13. Škola je zapojena do městského akčního plánu rozvoje škol Prahy 
13 (MAP III) a spolupracovala s její koordinátorkou.  
     Při organizování vědomostních a uměleckých soutěží jsme spolupracovali s DDM Praha 5 a 
při organizaci sportovních soutěží s DDM Praha 13. Škola otevřela na začátku školního roku 
moderní učebnu fyziky s hvězdným stropem z dotace za téměř dva milióny korun a v souladu 
s podmínkami dotace uzavřela memorandum o spolupráci s FZŠ Brdičkova a ZŠ Bronzová, 
jejíž žáci 9. tříd postupně navštívili naši školu a absolvovali výukové hodiny astronomie.   Ředitel 
školy navázal spolupráci se Střední lesnickou školou a učilištěm Křivoklát a zprostředkoval 
uzavření memoranda mezi SLŠ a Prahou 13 o dodání 150 ks dřevěných prkének a lišt pro potřeby 
výuky pracovních činností popř. kroužků do každé z 11 škol a školských zařízeních Prahy 13, 
kdy úhradu zakázky zajistila radnice Prahy 13 a školy byly zavázány k propagaci studijních a 
učebních oborů této střední školy. Škola spolupracovala na základě uzavřených smluv o 
pronájmu části svých prostor s vedením FZUŠ Stodůlky, soukromého gymnázia a OPPP pro 
Prahu 5 a Prahu 13. Výuku jsme doplňovali zajímavými cestopisnými přednáškami Tomáše 
Vejmoly a Vladimíra Váchaly, návštěvami pražské ZOO, exkurzemi v České televizi v rámci 
mediální výchovy, návštěvami divadelních představení v rámci Klubu mladého diváka, výlety, 
školami v přírodě, lyžařskými kurzy v tuzemsku i v zahraničí, vodáckými kurzy, kurzy plavání, 
adaptačními kurzy žáků 6. tříd, kurzy sociálně – patologických jevů v 6. a 7. třídách, kurzy 
sexuální výchovy a protidrogové prevence v 8. a 9. třídách, organizací charitativních sbírek 
Srdíčkové dny (12 024 Kč), Červená stužka (12 389, Kč), Liga boje proti rakovině (53 224, 
Kč) a Run and Help (50 408 Kč) s Kontem Bariéry, kdy jsme nemocným a potřebným odeslali 
celkem neuvěřitelných 128 045 Kč. Škola spolupracuje se Státním zdravotním ústavem (Hrou 
proti AIDS) a s Domem světla. Adaptační a preventivní kurzy zajišťujeme ve spolupráci se 
společnosti Proxima Sociale o.p.s. Z dalších tradičních partnerů školy bych jmenoval firmu 
Papíromat, která provozuje v naší škole automat se školními pomůckami a odměnila dárkovou 
taškou plnou výtvarných potřeb žákyni školy Elišku Ficbauerovou za 2. místo v jí vyhlášené 
výtvarné soutěži o nejlepší výtvarný návrh obalu sešitu a dále obdarovala stejnou taškou i žákyni 
Kateřinu Minárikovou za vítězný výtvarný návrh plakátu k 40. výročí školy. Tradičním 
partnerem je i firma GTS Alives, která zajišťuje pro naši školu docházkový systém a ISIC a ITIC 
karty.  Škola ve spolupráci s firmou Schools United zajišťuje pro zájemce z řad žáků i dospělých 
volnočasové oblečení (mikiny, trička, sportovní oblečení, čepice, aktovky, penály, batohy aj.) 
s logem školy a v různých barvách. Novým partnerem školy se stala společnost Visible Vision, 
která zajistila velmi kvalitní 3D prohlídku školy a specializuje se i na dovoz digitálních 
výukových technologií a pomůcek s AI (umělou inteligencí). 
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5) Jak hodnotíte spokojenost a zapojení žáků, učitelů a dalších zaměstnanců školy? 
 
Při realizaci všech výše zmíněných cílů, které se škole podařilo beze zbytku splnit, bylo zapojení 
pedagogických i nepedagogických pracovníků školy příkladné, až na drobné výjimky 
profesionální a často i nadstandardní a obětavé. Ve škole převládá zdravý patriotismus a hrdost, 
kterou učitelé přenášejí i na žáky. Škola má svůj znak a absolventi školy dostávají čestné 
odznaky. Ve škole panuje příjemné, pozitivní a pracovní klima a atmosféra. Škola vytváří 
estetické prostředí s velkým množstvím obrázků, nástěnek s výtvarnými pracemi a květin. 
U sekretariátu jsou v několika skříňkách vystaveny stovky pohárů, které žáci získali v desítkách 
sportovních soutěží. Škola ctí a dodržuje svoje tradice a drží si vysokou úroveň výuky a svoje 
dobré jméno. ZŠ Kuncova získala dvakrát národní cenu kvality jako společensky odpovědná 
škola a je držitelem titulu Škola pro demokracii a Zdravá škola. Žáci i učitelé jsou ve škole 
spokojeni a veskrze rádi. Zapojení žáků třeba do účasti na koncertě k 40. výročí školy bylo 
ukázkové. Žáci od 4. do 9. tříd mají své zástupce ve školním parlamentu, který projednává 
s ředitelem školy všechny zásadní a koncepční záležitosti 2x – 3x ročně. Vedení žákovského 
parlamentu reprezentuje naši školu i na setkáních se zastupiteli Prahy 13. Pedagogičtí pracovníci 
se účastní pedagogických rad a provozních porad. Škola zpracovává týdenní plány, plán 
environmentální výchovy, dopravní výchovy a mediální výchovy a školní preventivní plán. 
Učitelé se zapojili do úpravy ŠVP všichni a velice zodpovědně. Učitelé se s ohledem na trendy 
ve výuce a digitalizaci vzdělávají, navštěvují on-line i prezenčně semináře, kurzy a školení.  
 

Největší problémy, které školu v průběhu roku potkaly: 
 
6) Jaké byly největší problémy, se kterými se škola musela vypořádat v tomto školním roce? 
 
Za jeden z největších problémů považuji úpravu rozpočtu závazných ukazatelů na rok 2023 
RHMP v dubnu 2023, kdy byla jejím usnesením snížena naší škole kapitola Platy o – 577 400 
Kč a Zákonné odvody o – 206 710 Kč, takže celkem byly Přímé NIV sníženy o – 784 110 Kč! 
Nedošlo přitom ke snížení počtu tříd oproti předchozímu roku a počet žáků byl dokonce vyšší, 
než v roce 2022. Zároveň byl upraven počet úvazků o – 1,67, s čímž se v měsíci dubnu, kdy 
jsme zprávu obdrželi, nedalo okamžitě nic dělat. V celém roku snížení úvazků představovalo 3 
plné úvazky. Vzhledem k tomu přikročil ředitel školy k jednáním, která by představovala úsporu 
v počtu pedagogických pracovníků a zároveň i úsporu mzdových prostředků. Z rodinných 
důvodů odešla na konci dubna školní psycholožka (přestěhování do jiného města), která byla 
zaměstnána na plný úvazek. Dále odešla na mateřskou dovolenou od května 2023 učitelka II. 
stupně na plný úvazek a další učitelka na MD od září letošního roku, která pracovala též na plný 
úvazek. Po dohodě odešla během léta asistentka pedagoga na plný úvazek, která přešla na jinou 
školu jako speciální pedagog, a další asistentka pedagoga, která nesplňovala kvalifikační 
předpoklady a měla částečný úvazek. Dohodou byl též ukončen pracovní poměr jedné učitelky 
I. stupně, která nesplňovala kvalifikační předpoklady pro učitele I. stupně a studium tohoto oboru 
na pedagogické fakultě odmítla. Celkem tedy ke konci srpna 2023 odešlo 6 pedagogických 
pracovnic a přijaty byly dvě kvalifikované učitelky I. stupně (z toho jedna nová, druhá působila 
v naší škole již od ledna 2023) a dalším dvěma učitelkám byly částečné úvazky navýšeny na 
plný, respektive poloviční úvazek. S ohledem na poslední prohlášení Vlády ČR i ministra 
školství, že ve školství pracuje celkově stále více a více učitelů a je třeba šetřit, lze očekávat 
snížení PhMaxu, popř. jeho úplné zrušení, což neumožní dělenou ani tandemovou výuku ani při 
30 žácích ve třídách, dojde ke snižování kvality výuky, snižování platů, nebo jejich ponechání 
na stejné úrovni a propouštění pedagogických i nepedagogických pracovníků. Zároveň se zvláště 
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v Praze ještě více zvýší poptávka po nových učitelích, kterých je v hlavním městě nedostatek a 
absolventi PedF UK se do základních škol nehlásí. 
     Za velký problém považuji stárnutí pedagogického sboru, jehož průměrný věk je 51 let, 
a avizovaný odchod 9 pedagogických pracovnic (7 učitelek- převážně češtiny a matematiky a 2 
vychovatelek) do důchodu během dvou let. Výsledkem usilovného hledání nových 
kvalifikovaných učitelů (několikaměsíční inzerce na webu školy, úřední desce školy, v UN i na 
portálu Jobs.cz a na pedagogických fakultách v Praze, Brandýse nad Labem, v Plzni i v Ústí nad 
Labem, kde škola nabízela i garsoniéru za 6 500 Kč měsíčně) a nespočtu osobních a dalších 
jednání ředitele školy se zájemci o učitelská místa byl nástup jediné kvalifikované učitelky I. 
stupně, která splňovala všechny předpoklady. 
     Škola se potýkala s velkým technickým problémem v listopadu 2022, kdy došlo k perforaci 
staré části potrubí pod budovou školy a velkému úniku studené vody. Z důvodu odstávky vody 
a opravy potrubí nebylo možné zajistit provoz školní kuchyně a jídelny (11. a 14. 11). Podobný 
problém, ale tentokrát s horkou vodou, se stal i na konci srpna 2023. 
     Na přelomu května a června se škola potýkala s mediálním zájmem a ostrakizací poté, co 
známý český didaktik Robert Čapek na svém facebookovém profilu Líný učitel zveřejnil 
subjektivní příspěvek pracovnice firmy Sport Lines, která byla touto organizací najata jako 
výchovná pracovnice pro školu v přírodě žáků naší školy, o údajné šikaně dětí v jedné z prvních 
tříd třídní učitelkou a dalšími učitelkami, které třem chlapcům před ostatními žáky udělily diplom 
s obrázkem čuníka za nejhorší úklid pokoje. Ředitel školy postup učitelek vyhodnotil jako 
pedagogicky netaktní a nevhodný, situaci s nimi projednal, napsal jim vytýkací dopisy a odebral 
jim dočasně osobní příplatek. Stěžovatelka, která vše rozvířila, podala podnět na Policii ČR a ta 
i s vyjádřením ředitele věc postoupila ČŠI k dalšímu šetření, které zatím neproběhlo. 
     Na ředitele školy byla v květnu podána stížnost rodičem žákyně 9. ročníku k ombudsmanovi, 
na MŠMT a ČŠI za to, že nevyhověl jeho žádosti o opakování 9. ročníku 10. rokem školní 
docházky. Poté, co věc šetřila ČŠI a stížnost shledala nedůvodnou, stáhl otec žákyně svoji 
stížnost a tím se celá kauza stala bezpředmětnou.  
     Problémem zůstávají vysoké počty dětí ve třídách a nabírání dalších nových žáků, většinou 
cizinců, až do 30 dětí ve třídě.           
     Problematické je špatné zapojení některých ukrajinských žáků do výuky, kdy bojkotují 
výuku, v hodinách ani přes motivaci učitelek, popř. asistentek, nepracují, nenosí pomůcky 
a nerespektují školní řád. Občas bývá těžká domluva i s jejich rodiči, kteří nedodržují zavedená 
pravidla. 
     Po covidu si řada žáků neobnovila učební návyky. Žáci často neplní domácí úkoly, nenosí 
pomůcky a nepřipravují se na výuku, popř. mívají kázeňské problémy. Za problém považuji i čím 
dál větší sociální rozdíly mezi dětmi a rodinami.       
 
7) Jak se projevily tyto problémy na kvalitě a efektivitě vzdělávání a na atmosféře ve škole? 
 
Snížení mzdových prostředků (v dubnu 2023) a následný odchod 6 pedagogických pracovnic 
vedly nakonec k úspoře 3 úvazků a platů a na kvalitě vzdělávání a atmosféře ve škole se 
negativně neprojevily. Naopak došlo ke zvýšení aprobovanosti u učitelek I. stupně, kdy jedna 
neaprobovaná učitelka odešla, a dvě kvalifikované pedagožky nastoupily.  
     Ředitel školy bude s ohledem na avizovaný odchod 9 pedagogických pracovnic do důchodu 
během dvou let usilovně shánět nejen nové učitele a učitelky, ale hledat rezervy a řešení se 
stávajícími zaměstnanci, kdy např. náš původně nekvalifikovaný učitel Tv ukončil letos 
magisterské studium tělesné výchovy a sportu na pedagogické fakultě, dvě bývalé asistentky 
pedagoga studují na pedagogické fakultě I. stupeň již třetím rokem a zároveň pracují na plné 
úvazky jako třídní učitelky a další asistentka pedagoga dokončila obor vychovatelství 
a v budoucnu přejde do školní družiny. Potěšující je i zájem bývalých žáků školy, kteří dokončují 
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nebo dokončili střední školy a uvažují o studiu pedagogických oborů a návratu do naší školy jako 
noví pedagogové. Pokud se podaří průběžně nabírat nové kvalifikované učitele nebo studující 
pedagogických fakult, je naděje, že se kvalita vzdělávání nezhorší, ale bude zachována. 
 
Riziko snížení kvality a efektivity vzdělávání vidím v případném dalším nedostatečném 
financování škol, neplněním vládních slibů o tom, že je školství priorita a učitelé mají dosahovat 
130 % průměrné mzdy v zemi, střídáním ministrů školství, nekoncepčním řízením resortu 
školství a zhoršováním podmínek pro výuku a provoz škol (viz novela Vyhlášky č. 410). 
 
Havárie vody se na kvalitě vzdělávání nijak neprojevila. 
 
Mediální útok Roberta Čapka v kauze s čuníky znechutil některé učitelky naší školy, ale kvalitu 
a efektivitu vzdělávání to nenarušilo. Řada učitelek se ale odmítá s panem Čapkem osobně setkat 
na jeho semináři Aktivizující metody výuky aneb Líný učitel, a proto ředitel školy netrvá na 
osobní účasti na jeho semináři, ale uložil prostudování jeho knih Líný učitel I a Líný učitel II 
těm, kteří jeho metodiku ještě neznají. 
 
Zvyšování počtu žáků ve třídách až na maximální kapacitu 30 dětí, kdy z 32 tříd máme v 16 
třídách 29 nebo 30 žáků, představuje vysoké riziko zhoršení kvality výuky a je velkou zátěží pro 
všechny učitele. Vysoké počty žáků ve třídách snižují možnost kooperativních didaktických 
metod a predikují frontální výuku, která je málo efektivní. 
 
Práce s některými ukrajinskými žáky a rodiči, kteří nespolupracují, je vyčerpávající, únavná 
a demotivující a může vést ke zhoršení kvality výuky. 
 
Bez úzké spolupráce rodičů s třídní učitelkou a dalšími vyučujícími dítěte, bez každodenní 
pomoci a kontroly dítěte a jeho připravenosti do školy, se učební návyky dětí samy neobnoví. 
Škola ztratila možnost doučování a nemůže v tom rodičům a jejich dětem pomoci. 
 
Se sociálními rozdíly mezi rodinami a dětmi může škola pomoci pouze pražským dětem 
Balíčkem Pražana, ze kterého se dají částečně financovat stravování, školní družina, kroužky 
i škola v přírodě, popř. lyžařský kurz. Jednou týdně dostávají všechny děti I. stupně ovoce nebo 
mléčný výrobek ze státního programu Ovoce a Mléko do škol. 
 
 
8) Jaké opatření nebo strategie škola použila nebo plánuje použít k řešení těchto problémů? 
 
Na regionální financování škol a kroky MŠMT v oblasti plánování a rozvoje školství v ČR nemá 
škola žádný vliv. 
 
Řešení personální situace, odchody učitelů do důchodu a učitelek na mateřské dovolené, 
generační obměna pedagogického sboru bude velkým a těžkým úkolem ředitele školy 
v následujících letech. Inzerce, osobní jednání ředitele, motivace absolventů pedagogických 
fakult, zajištění bydlení, slušné finanční ohodnocení a bonusy (vysoké příspěvky na penzijní 
spoření) a výborné materiální podmínky ve škole jsou nástroje, které lze používat a využívat. 
 
S vysokým počtem žáků ve třídách ředitel školy nic neudělá, pokud se nezmění vyhláška č. 48, 
a ta se nezmění, protože státem zaručené případné nižší počty žáků ve třídách (např. 24 žáků) by 
znamenaly další nárůst mzdových prostředků do škol. 
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S žáky, kteří neplní své školní povinnosti, neustále pracovat a důsledně vyžadovat plnění 
povinností ve spolupráci s rodiči. V případě, že rodiče nespolupracují, situaci řešit konzultacemi 
a výchovnými komisemi ve spolupráci s OSPOD. 
 
Pokračovat v sociální pomoci projektem Balíček Pražana i v programech Ovoce do škol a Mléko 
do škol. 
 
 
9) Jaké byly největší překážky nebo omezení pro úspěšné řešení těchto problémů? 
 
V loňském roce jsme se s výše uvedenými problémy vyrovnali a zvládli jsme je. 
     
V současnosti je největší překážkou  zhoršující se financování celé oblasti školství státem 
a zrušení dotací. Učitel, který má vysokoškolské vzdělání a učí 26 let na základní škole, dosáhne 
až ve 27. roce své pedagogické dráhy na hrubou mzdu 38 560 Kč. Zvláště v Praze se jedná 
o ostudně nízkou mzdu v porovnání s výší životních nákladů. Učitelské mzdy v ČR patří mezi 
nejnižší v zemích OECD. Nedojde-li k navázání trendu, který nasadila předchozí vláda, kdy se 
mzdy ve školství dostaly přes 123 % průměrné mzdy v zemi a směřovaly k 130 %, nebudou do 
škol nastupovat mladí a motivovaní učitelé. Dnes jsme na 109% a dostaneme se na 113 % 
v příštím roce. 
 
Překážkou je zrušení dotací na doučování žáků, u kterých došlo k propadu znalostí vlivem 
pandemie COVID, a zrušení projektu Věda, výzkum, vzdělávání (Šablony III), kde bylo 
nejvyužívanější šablonou Doučování dětí ohrožených školním neúspěchem. 
 
Překážkou je nedostatek psychologů a speciálních pedagogů ve školách, kteří sice byli uznáni 
pedagogickými pracovníky, ale bez nároku na státní mzdu a v běžném rozpočtu školy na ně 
ředitel školy prostě nemá peníze. 
  
Překážkou je, že ani v největších školách, kde jsou stovky žáků, ani ve školách v tzv. 
vyloučených lokalitách nejsou sociální pedagogové, kteří navíc ještě ani nebyli uznáni zákonem 
za pedagogické pracovníky. 
  
Překážkou je u některých prospěchově a kázeňsky problémových žáků sociálně nepodnětné 
prostředí, laxnost přístupu žáků i rodičů k povinné školní docházce a plnění školních povinností, 
u žáků – cizinců a jejich rodičů jazyková bariéra i způsob předchozího vzdělávání. 
 
 
10) Jak se škola poučila z těchto problémů a jak je využije pro budoucí rozvoj? 
 
Ze všech výše popsaných problémů jsme se poučili. Obávám se ale, a to jsem optimista, že nás 
daleko větší problémy teprve čekají. 
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Největší úspěchy, které škola ve školním roce zažila: 
 
11) Jaké byly největší úspěchy nebo pozitivní výsledky, kterých škola dosáhla v tomto školním roce? 
  
Ve školním roce 2022/2023 dosáhli žáci školy mnoha zcela mimořádných úspěchů. 
 
Na konci srpna jsme obdrželi výsledky žáků ZŠ Kuncova u přijímacích zkoušek 2022. Jednotné 
přijímací zkoušky na střední školy se konaly v České republice loni na jaře již pošesté. Žáci 
naší školy v nich dosáhli opět výborných výsledků z českého jazyka i z matematiky. Všechny 
výsledky našich uchazečů o studium na osmiletých a šestiletých 
gymnáziích a žáků 9. ročníku, kteří se hlásili na čtyřleté studijní obory zakončené maturitou, by
ly výrazně nad celostátním průměrem. To vyplývá z níže připojené tabulky, kterou jsme 
koncem letních prázdnin obdrželi od Centra pro zjišťování výsledků vzdělávání. Jednotnou 
přijímací zkoušku (JPZ) konalo našich 20 žáků 5. ročníku, 15 žáků 7. ročníku a 95 žáků 
9. ročníku. 
Zatímco celková průměrná úspěšnost z českého jazyka byla u žáků 9. ročníku v ČR 
50,0 %, žáci 9. ročníku naší školy vykázali úspěšnost 71,2 % (tj. o 21,2 % vyšší než byl 
celostátní průměr). 
Uchazeči o 6letá gymnázia měli z ČJ celostátní úspěšnost 50,0 %, kdežto naši sedmáci dosáhli 
na 60,7 % úspěšnosti, což je o 10,7 % lepší výsledek. 
Uchazeči o 8letá gymnázia vytvořili celostátní průměr z ČJ 50,0 %, kdežto naši páťáci byli 
o 19,2 % lepší, když měli 69,2 % úspěšnost. 
I v matematice byly výsledky žáků ZŠ Kuncova nadprůměrné. Zatímco celorepublikový průměr 
žáků 9. ročníku byl pouhých 45,4 %, úspěšnost našich deváťáků byla v matematice 
o výrazných 14,3 % lepší, když dosáhla 59,7 %. 
Žáci 7. tříd základních škol dosáhli v celostátním průměru 53,5 %, kdežto naši sedmáci měli 
průměr 66,7 %, což je o 13,2 % lepší výsledek. 
O téměř 16 % (15,9 %) byl lepší výsledek v matematice i u našich páťáků, když dosáhli 
na 60,7 % úspěšnosti, kdežto republikový průměr byl jen 44,8 %. 
 
V porovnání s předchozím rokem se průměrné celostátní výsledky zhoršily, ale žáci naší školy 
potvrdili tradici a byli ve všech sledovaných ročnících a v obou předmětech výrazně 
nadprůměrní. 
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Výborných výsledků dosáhli naši žáci i v mezinárodním šetření čtenářské gramotnosti 
PIRLS 2021. 
Na jaře 2021 byli žáci dvou tříd tehdejšího 4. ročníku (vloni žáci 6. ročníku) naší školy vybráni 
ČŠI do mezinárodního šetření čtenářské gramotnosti PIRLS 2021. Výsledky českých žáků 
dorazily koncem prázdnin 2022 a celkové výsledky mezinárodního šetření byly zveřejněny 
až v prosinci 2022. Testování on-line se zúčastnilo 53 žáků ZŠ Kuncova (27 žáků naší IV. 
A a 26 žáků IV. B). Celkem bylo do mezinárodního šetření zařazeno 9 300 žáků 
z 280 základních škol v ČR (222 škol se zúčastnilo elektronicky a 58 písemně). Průměrná 
úspěšnost žáků všech vybraných škol v ČR byla ve čtení 59,2 %. Žáci naší školy měli o 10,5 
% lepší výsledek, když dosáhli na 69,7 % úspěšnosti. V literárním testu byl průměr žáků ČR 
64,7 %, kdežto naši žáci byli o 8 % lepší, když dosáhli 72,7 %  úspěšnosti. V informativních 
testech byl průměr žáků ČR 58,8 %, ale žáci ZŠ Kuncova měli úspěšnost o 10,7 % vyšší, 
když dosáhli na 69,5 %. Posledním druhem testu byl tzv. ePIRLS test, kdy čeští školáci měli 
úspěšnost 53,4 %, zatímco žáci naší školy 65,0 %, což je o výrazných 11,6 % lepší výsledek. 
Z 222 českých škol, které se zapojily do testování elektronicky, obsadili žáci ZŠ Kuncova 
velmi solidní 28. místo.   
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Skvělé byly i výsledky našich žáků v OK Pythagoriády. 
Obvodního kola matematické soutěže Pythagoriáda, které proběhlo 22. 11. 2022 v ZŠ 
Barrandov, se zúčastnilo 168 vybraných žáků 22 základních škol z Prahy 5 a z Prahy 
13 v kategoriích 6., 7., 8. a 9. ročníku. 
V kategorii 6. ročníku, ve které soutěžilo 42 žáků, si vedla velmi dobře Miluše 
Svobodová z naší školy, která obsadila 6. místo a stala se úspěšnou řešitelkou. 
V kategorii 7. ročníku, která byla nejpočetnější (58 účastníků), byli z pouhých šesti úspěšných 
řešitelů 3 žáci ze ZŠ Kuncova. Nejlépe si vedl Lukáš Martinec, který obsadil 2. místo, Jakub 
Urban skončil na 4. a Slávek Kaftan na 6. místě. 
Kategorie 8. ročníku byla zastoupena jen dvacítkou soutěžících, z nichž 7 bylo z naší školy. 
Z pěti úspěšných řešitelů získal nejvíce bodů Sebastián Hodboď, který obsadil 1. místo, 
a na 2. místě skončila Anna Peršínová (oba ze ZŠ Kuncova). 
V konkurenci 48 účastníků kategorie 9. ročníku se prosadil nejlépe žák ZŠ Kuncova Jonáš 
Kubíček, který obsadil 1. místo. Z dvaceti úspěšných řešitelů byli ještě další dva žáci naší školy, 
a to Tomáš Kůna na 11. a Vít Bukovjan na 13. místě. 
ZŠ Kuncova měla celkem 9 úspěšných řešitelů a stala se nejúspěšnější školou na obou obvodech. 
 

 

Gymnázium Botičská zorganizovalo ve spolupráci s MHMP pro žáky II. stupně základních škol 
a studenty víceletých gymnázií již 15. ročník přírodovědné soutěže Pražský pramen. 
Letošního ročníku se zúčastnilo neuvěřitelných 3 797 žáků a studentů z 57 pražských škol. 
Do finálového kola postoupilo 31 soutěžících z 28 škol. Výrazného individuálního úspěchu 
dosáhl žák 8. ročníku ZŠ Kuncova Levente Adrián Mašek, který ve finále obsadil velmi solidní 
12. místo. 

. 
 

 

Úspěšně si vedli naši žáci i v jazykové soutěži. 
 

Dne 7. prosince 2022 proběhl na Gymnáziu mezinárodních a veřejných vztahů Praha s.r.o. 
ve spolupráci s nakladatelstvím Hueber Verlag 11. ročník zábavné motivační soutěže pro žáky 
učící se německý jazyk „Němčina mě baví – Deutsch macht mir Spaß“. Cílem organizátorů 
této stanovištní soutěže je motivovat žáky k učení se německému jazyku. Soutěž proběhla 
za účasti 15 čtyřčlenných týmů z jazykových pražských základních škol a víceletých gymnázií. 
Naši školu reprezentovali Nicolette Nováková a Deniz Özcan z IX. A a Gregor Hudák 
a Tomáš Kůna z IX. B, které vyučují německému jazyku paní učitelka Mgr. et Ing. Jitka Satori 
a paní učitelka Mgr. Jitka Sedláčková. Naším cílem bylo hlavně si soutěž užít a získat novou 
zkušenost. Umístění na krásném 2. místě, které od vítězství dělilo jen 0,5 bodu, v těžké 
konkurenci studentů státních i soukromých gymnázií a žáků výběrových jazykových škol pak už 
jen bylo krásnou třešničkou na dortu. Žákům se soutěž velmi líbila a řešit různé úlohy je moc 
bavilo. 
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Žáci 9. tříd ZŠ Kuncova se tradičně každý rok v listopadu zapojují do národního testování 
SCIO z českého jazyka, matematiky a obecných studijních předpokladů. Celkem se na podzim 
2022 do testování zapojilo více než 19 570  žáků a studentů z 546 škol a víceletých gymnázií 
z celé České republiky. Ve všech testovaných oblastech byly výsledky žáků tří tříd 9. ročníku 
ZŠ Kuncova nadprůměrné. 
V českém jazyce zaznamenalo 83 žáků 9. ročníku 67% úspěšnost, což je o 17 % vyšší 
úspěšnost než byl průměr základních škol. Výsledky dosaženými v českém jazyce se ZŠ 
Kuncova zařadila mezi 10 % nejúspěšnějších škol v testování v ČR stejně jako v roce 2021. 
Výborného výsledku v českém jazyce v Národním testování pro základní školy a odpovídající 
ročníky víceletých gymnázií dosáhla žákyně Lydia Sedláčková, která obdržela ocenění od 
společnosti SCIO. 
On line test z matematiky psalo 86 našich žáků 9. ročníku. V matematice dosáhli žáci ZŠ 
Kuncova 63% úspěšnosti (o 3 % méně než v roce 2021) a jejich výsledky byly o 13 % 
nad průměrem všech základních škol. Výsledky našich žáků v matematice byly lepší než u 
80 % (o 5 % níže než v předchozím roce) zúčastněných škol.  
V obecných studijních předpokladech dosáhlo 80 žáků našich 9. tříd úspěšnosti 68 % 
(o 6  % více než naši žáci v roce 2021), což je o 19 % výše, než byl celostátní průměr u žáků 
zúčastněných základních škol. 
Z celkového hodnocení vyplývá, že výsledky žáků 9. ročníku ZŠ Kuncova jsou z českého 
jazyka na vyšší úrovni, než jaká odpovídá úrovni jejich studijních předpokladů, učitelé 
s potenciálem žáků velmi dobře zacházejí a žáci pracují nad svoje možnosti. Studijní 
potenciál žáků v matematice je využíván optimálně a výsledky žáků v testech odpovídají 
úrovni jejich studijních předpokladů. 
Každý zapojený žák obdržel individuální zprávu, jejíž součástí je podrobný rozbor, jak si vedl 
v jednotlivých oblastech a jaké má předpoklady pro studium na střední škole. 
 
Velice nás potěšily i výsledky žáků 4. ročníku ZŠ Kuncova v pilotním šetření TIMSS 2023. V 
březnu 2022 proběhlo v naší škole mezinárodní inspekční šetření matematické a přírodovědné 
gramotnosti žáků a žákyň dvou tříd 4. ročníku (tehdejší IV. B a IV. C). Do pilotního šetření 
vybrala ČŠI 36 základních škol v ČR. Zatímco celková průměrná úspěšnost z matematiky byla 
u žáků 4. ročníku vybraných škol v ČR 56,4 %, žáci 4. ročníku naší školy vykázali úspěšnost 
58,7 % (tj. o 2,3 % vyšší než byl celostátní průměr). Výsledky našich žáků z matematiky zařadily 
naši školu na 15. místo v ČR. V přírodovědě byl celorepublikový průměr žáků 4. ročníku 66,7 
%, kdežto úspěšnost našich čtvrťáků byla o 4,5 % lepší, když dosáhla 71,2 %. Výsledky našich 
žáků z přírodovědy zařadily naši školu na 12. místo v ČR. Žáci naší školy potvrdili tradici, když 
v obou sledovaných oblastech dosáhli lehce až středně nadprůměrných výsledků a přispěli tak v 
mezinárodním srovnání, jehož závěry budou k dispozici až v roce 2023, ke zvýšení průměrné 
úspěšnosti českých žáků. Podrobné výsledky jsou k dispozici ve Školní zprávě ČŠI TIMSS 2023 
4. ročník Pilotní šetření na www.zskuncova.org 
 
Mimořádných úspěchů dosáhli žáci ZŠ Kuncova na konci března ve vědomostních soutěžích. 
V krajském kole Olympiády ve francouzštině v konkurenci 11 studentů víceletých gymnázií 
a žáků jazykových škol na sebe upozornila 4. místem žákyně Lydia Sedláčková, které uteklo 
3. místo o jediný bod. V obvodním kole Fyzikální olympiády pro žáky základních škol 
a studenty víceletých gymnázií Prahy 5 a Prahy 13, ve kterém se sešlo 14 soutěžících, obsadil 
skvělé 2. místo žák ZŠ Kuncova Max Menčík, který byl jediným zástupcem základních škol 
obou obvodů. 
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Vítězem obvodního kola Olympiády v českém jazyce žáků 9. ročníku základních škol 
a studentů odpovídajících ročníků víceletých gymnázií Prahy 13 se stal 4. dubna 2023 žák ZŠ 
Kuncova Robin Vavroušek, který obsadil 1. místo z 24 soutěžících a postoupil do krajského 
kola. 

 
  

 
Dne 12. dubna 2023 se v ZŠ Kuncova konalo obvodní kolo matematické olympiády žáků 6. – 
8. tříd základních škol a studentů odpovídajících ročníků víceletých gymnázií z Prahy 5 a Prahy 
13. Do soutěže se zapojilo 187 účastníků, úspěšných řešitelů školních kol. Zvlášť byly 
hodnoceny výsledky žáků základních škol z obou obvodů a výsledky studentů víceletých 
gymnázií. V kategorii Z6 bylo ze 47 soutěžících ze základních škol 16 úspěšných řešitelů, 
z toho 5 žáků ZŠ Kuncova. Nejlépe si z nich vedla Nikola Pudilová, která skončila na děleném 
4. místě, dělené 10. místo obsadil Tomáš Baťa a Kristina Steblyanko a 12. byl Samuel Gomboš 
společně s Barborou Peršínovou. V kategorii Z7 se sešlo 36 účastníků ze základních škol Prahy 
13 i Prahy 5 a mezi 31 úspěšnými řešiteli byli 2 žáci ze ZŠ Kuncova, a to Lukáš Martinec, 
který s plným počtem bodů (18) skončil na děleném 1. místě s dalšími pěti žáky a Michal 
Jirout, který obsadil dělené 15. místo. Kategorie Z8 byla s 26 žáky tradičně nejméně obsazenou, 
ale oproti jiným letům v ní byl vysoký počet 18 úspěšných řešitelů, z toho 8 žáků ZŠ Kuncova. 
Suverénně si vedl Max Menčík, který s plným počtem bodů obsadil 1. místo, o bod méně měla 
Anna Peršínová, která skončila na děleném 2. místě, 5. místo obsadil Marek Košík, na 6. místě 
skončili další 3 žáci ZŠ Kuncova, a to Sofia Belkina, Sebastián Hodboď a Jakub Kohoutek, 
11. byl Eldar Abkerimov a na 18. místě skončil Aleš Havránek. 
O bezchybnou organizaci soutěže a vytvoření skvělých podmínek pro tým hodnotitelů se 
postaral pan zástupce Mgr. Petr Vaněk a paní Hromádková z DDM Praha 5, který je 
organizátorem soutěže. 
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Mimořádně úspěšně si vedli žáci a žákyně školy i ve sportovních soutěžích.  
 
Dívky z Prahy 13 vybojovaly na MS zlato v novém světovém rekordu. 
Barbora Čaloudová (žákyně ZŠ Kuncova) a Ester Prokopová se představily na IPSF 
Mistrovství světa v Pole a Aerial Sports 2022 až v závěrečném dni čtyřdenního programu 
Mistrovství, které probíhalo od 27. do 30. října 2022 ve švýcarském Lausanne. Svým 
vystoupením nadchly nejen diváky v sále, ale také odbornou porotu. Za svůj výkon si odnesly 
zlaté medaile a navíc pokořily hodnotu světového rekordu ziskem 50,1 bodu v kategorii Pole 
Sport Novice Doubles (10 – 14 let). 
Završily tak úspěšné tažení české reprezentace na Mistrovství, když na konto České republiky 
přidaly osmou medaili, třetí zlatou. Dívky trénují v pražském studiu Pole Heaven, které sídlí 
na Praze 13. Na Mistrovství se představily i další soutěžící z tohoto studia: Alena Maroušková 
(4. místo, Pole Sport, Master 50+ Women), Alexandra Kalousová (5. místo, Artistic Pole, Master 
40+ Women), Denisa Chlustinová (8. místo, Pole Sport, Senior Women 30+) a Laďka Mašatová 
(15. místo, Pole Sport, Master 40+ Women). 
Soutěžící ze studia Pole Heaven finančně podpořila MČ Praha 13 a umožnila jim tak realizovat 
jejich sen o cestě na Mistrovství světa. 
 

  

 
 
Bronzový úspěch na MS v Pole Art 2022 

Necelý měsíc poté, co po boku Ester Prokopové vybojovala zlaté medaile 
na Mistrovství světa v Pole Sport v kategorii Dvojic 10 – 14 let, se žákyně V. B ZŠ Kuncova 
Barbora Čaloudová představila na Czech Pole Art – mistrovství ČR v pole dance 
s uměleckým zaměřením, které proběhlo o víkendu 26. a 27. listopadu 2022 v Berouně. Nyní už 
ne ve dvojici, ale se svým sólovým vystoupením. 
Na přípravu měla extrémně málo času vzhledem k náročným tréninkům na říjnové Mistrovství 
světa, přesto se jí podařilo na Czech Pole Art získat třetí příčku, čímž se kvalifikovala 
na Mistrovství světa v Pole Art, které proběhlo hned následující víkend 3. a 4. prosince 
2022 v Itálii. 
Zde startovala mezi 12 elitními soutěžícími z celého světa a jako poslední v pořadí uzavírala 
svou kategorii. Za její procítěný výkon ji porota ocenila bronzovou medailí a Barbora tak skvěle 
uzavřela svou letošní sezonu na stupních vítězů. 
 
Žák naší školy Václav Adam se stal v dresu hokejbalového týmu HC Kert Park Praha Mistrem 
České Republiky v kategorii Starších žáků pro rok 2022/2023. 
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Žákům i žákyním 8. – 9. tříd ZŠ Kuncova se povedl zlatý double, když dne 7. 12. vyhráli 
obě kategorie obvodního kola v basketbalu a postoupili do krajského kola. 
 

 

 

  

 
 

 

Žákům I. i II. stupně naší školy se povedl husarský kousek, když za všechny sportovní 
soutěže pořádané DDM Praha 13 ve školním roce 2022/2023 na obvodu získali nejvíce bodů 
z 12 zapojených škol a obsadili shodně 1. místa. K zisku Malého a velkého poháru všem 
do soutěží zapojeným žákům a žákyním ZŠ Kuncova blahopřeji a děkuji za tradičně vzornou 
reprezentaci naší školy. 
 
Pověst nejúspěšnější sportovní školy na obvodu Praha 13 potvrdili po vyhlášení výsledků 
POPRASKu žáci i žákyně 8. – 9. ročníku, když v krajském finále v basketbalu získali 
2. a 3. místo. 

 

 

 

 

Velkou radost nám o prázdninách 2023 udělala analytická zpráva SYRI z testování našich žáků 
VI. C z českého jazyka a z matematiky, které pro Sociologický ústav Akademie věd ČR 
zajišťovala společnost SCIO. Z výsledků našich žáků vyplývá velmi dobrá práce paní učitelky 
Diblíkové v českém jazyce a paní učitelky Řezníkové v matematice. V českém jazyce překonali 
naši žáci celorepublikový průměr 50 % o 7 % bodů a v matematice dokonce o neuvěřitelných 24 
% bodů, když dosáhli 74 % úspěšnosti a celostátní průměr byl jen 50 %. 
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Základní škola Kuncova, která dne 1. září završila 40 let své existence, oslavila své výročí 
přes dvě hodiny trvajícím koncertem stávajících i bývalých žáků na pódiu v Centrálním 
parku Prahy 13 v pondělí 4. září od 18 hodin. Ředitel školy, který byl moderátorem večera, 
přivítal na pódiu jako prvního hosta pana starostu Ing. Davida Vodrážku, který je jedním z více 
než tří tisíc absolventů školy. Pan starosta zavzpomínal na svá školní léta a své učitele a též na to, 
jak přísně v době jeho dětství vedli rodiče své děti a neumetali jim cestičku a neopečovávali je 
tak, jak jsme toho dnes svědky. Přítomné rodiče, děti a hosty pozdravila z pódia i paní 
místostarostka pro školství RNDr. Marcela Plesníková, která poděkovala řediteli školy za její 
vedení, popřála škole i nadále hodně úspěchů v nejrůznějších soutěžích, ale hlavně hodně 
spokojených žáků a jejich rodičů. Ředitel školy poté pozval na pódium žákyni Kateřinu 
Minárikovou, která je autorkou plakátu k 40. výročí školy, aby jí předal dárkovou tašku 
s výtvarnými potřebami od firmy Papíromat, a dále žákyni Nikolu Dočekalovou, která upekla 
a přinesla ukázat několikapatrový dort se znakem školy. Před několika stovkami diváků 
a posluchačů poté vystoupilo 150 stávajících žáků školy s tanečními, pěveckými a hudebními 
čísly. Návštěvníci koncertu zhlédli velmi pěkná individuální, skupinová, ale i třídní vystoupení. 
Mimořádný ohlas měla dnes již bývalá žákyně školy Barbora Čaloudová, která je mistryní světa 
v pole dance, a čerstvý absolvent školy David Vertebnyi, který předvedl na pusu beatbox. 
Ke konci koncertu vystoupili bývalí žáci školy, a to Vojta Wosák Janák, který je frontmanem 
kapely Wosa a učitelem populárního zpěvu, a profesionální zpěvačka Erika Fečová a její bratr, 
skvělý kytarista Josef Fečo. Na závěr si všichni společně zazpívali píseň Jaroslava Ježka, Jana 
Wericha a Jiřího Voskovce Život je jen náhoda s ředitelem školy, který hrál na kytaru 
za houslového doprovodu paní učitelky Franicové. 
 
I když se oslava čtyřicátin ZŠ Kuncova vydařila, život se nezastavil. Škola vkročila do 41. roku 
své existence a činnosti se spoustou plánů, úkolů a vizí. Patří mezi ně čerstvě spuštěná a povinná 
digitalizace výuky ve všech předmětech, kdy bude škola využívat nejen 54 interaktivních tabulí 
ve všech učebnách, ale i tři počítačové učebny s 90 notebooky a nově i 120 zakoupených tabletů, 
které pomocí sítě WIFI budou žáci při výuce používat. V plánu je zakoupení dvou robotů z Jižní 
Korey pro výuku informatiky, programování a pracovních činností a v budoucnu i vytvoření 
učebny s virtuální realitou. Díky grantu MK ČR se již letos na podzim žáci školy seznámí 
na webinářích s využíváním AI (umělé inteligence) a bezplatně bude proškoleno 30 učitelek a 
učitelů školy. Nejtěžším úkolem ředitele a vedení školy je vyrovnat se v nejbližších letech 
s odchodem řady výborných učitelek i vychovatelek do důchodu nebo na mateřskou dovolenou 
a získat za ně nové kvalifikované, kvalitní a motivované pedagogy. Držme Kuncovce palce, ať 
se jí to povede a udrží si svůj kredit výborné školy i v budoucnu. Chtěl bych při příležitosti 
40. výročí školy vyjádřit uznání a poděkování všem, kteří kdy v ZŠ Kuncova pracovali, a všem 
současným zaměstnancům školy za spoustu skvěle, výborně a obětavě odváděné práce a všem 
stávajícím i bývalým rodičům a žákům za velmi dobrou spolupráci, silnou podporu 
a patriotismus. 
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12) Jak se tyto úspěchy odrazily na zlepšení kvality a efektivitě vzdělávání a na posílení povědomí a 
prestiže školy? 
 
Nadprůměrné výsledky našich žáků různých tříd a ročníků v mezinárodních i tuzemských 
inspekčních šetřeních (PIRLS 2021, TIMSS 2023, analytická zpráva SYRI, národní testování 
SCIO, výsledky z přijímacích zkoušek) dokazují, že ZŠ Kuncova patří mezi prestižní školy a daří 
se jí držet povědomí výborné školy u rodičů i široké veřejnosti. 
 
Mimořádné a velmi četné jsou úspěchy žáků i ve vědomostních, sportovních a uměleckých 
soutěžích a olympiádách. V matematice, fyzice, českém jazyce, německém jazyce a v zeměpisu 
získali naši žáci v obvodních kolech 15 ocenění (6x první místo, 6x druhé místo a 3x třetí místo) 
a ZŠ Kuncova se stala nejúspěšnější základní školou na obvodu Prahy 13 i Prahy 5 
a v konkurenci s víceletými gymnázii obsadila 2. místo. 
 
ZŠ Kuncova si udržuje i pověst nejúspěšnější sportovní školy na obvodu Praha 13, když žáci 
I. stupně vybojovali za 1. místo Malý pohár a žáci II. stupně za 1. místo Velký pohár v bodovém 
součtu za všechny sportovní soutěže na obvodu Praha 13 i v Praze.  
 
Žáci školy se výborně nebo velmi dobře umisťují i v obvodním kole pěvecké soutěže Butovický 
zvoneček a v obvodním i krajském kole v recitaci v soutěži Pražské poetické setkání. 
 
Výborné výsledky a úspěchy školy posilují u samotných žáků hrdost na naši školu, školní 
patriotismus, motivaci k učení a povědomí, že vzdělání je důležitá hodnota v životě.  
 
 
13) Jaké faktory nebo podmínky přispěly k dosažení těchto úspěchů? 
 
Ve škole pracuje velmi kvalitní pedagogický sbor, který tvoří učitelky a učitelé, vychovatelky a 
asistentky pedagoga. Kvalifikovanost pedagogického sboru je velmi vysoká a dosahuje 88 %. Za 
tradičně nadstandardními výsledky a úspěchy žáků je stálá a kontinuálně poctivá práce učitelů, 
jejich vzdělávání a sebevzdělávání, účast učitelů napříč pedagogickým sborem na seminářích, 
kurzech a webinářích, ale i dobré klima ve škole, pocit sounáležitosti a hrdosti na školu a vstřícné 
vedení školy, které umí ocenit jejich práci, ochotu a nasazení. 
 
 
14) Jaké ocenění nebo uznání škola obdržela za tyto úspěchy od žáků, učitelů, rodičů, místních partnerů 
nebo dalších zainteresovaných stran? 
 
Ředitel školy, zástupce i zástupkyně, ale i samotné učitelky a učitelé, vychovatelky i asistentky i 
nepedagogičtí pracovníci školy dostávají od řady rodičů pochvalná a děkovná vyjádření a reakce 
při osobním kontaktu, ale i mailem nebo v písemné podobě, kterými vyjadřují svoji spokojenost, 
že mají své děti právě v naší škole a u konkrétní učitelky nebo učitele. Řada rodičů stávajících i 
bývalých žáků i spousty absolventů školy přišly během koncertu školy k 40. výročí otevření ZŠ 
Kuncova poděkovat jak řediteli školy, tak i paní zástupkyni Coufalové i dalším učitelům. 
Děkovná slova na adresu ředitele školy i jejích zaměstnanců pronesla přímo z pódia během 
koncertu i místostarostka pro školství na Praze 13 paní RNDr. Plesníková. S pochvalnými 
reakcemi jsme se setkali i po koncertě. 
Pochvalně se vyjádřil o naší škole i pan starosta MČ Praha 13 Ing. David Vodrážka, když 
počátkem školního roku vyjádřil své nadšení z krásně vybudované odborné učebny fyziky 
a z podmínek, které dnes žáci pro výuku mají. 
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Velmi pěknou a důležitou tradicí je ocenění nejlepších pedagogů škol Prahy 13 plaketou Jana 
Amose Komenského a finančním darem ke Dni učitelů na radnici městské části z rukou pana 
starosty i paní místostarostky, kterými dávají najevo, že školství na Praze 13 věnují nadstandardní 
pozornost a váží si práce učitelů, která je náročná a nelehká a je skutečným posláním. 
Škola je nositelkou dvou národních cen kvality i titulu Zdravá škola a Škola pro demokracii. 
Ocenění a pochvalných vyjádření se jí dostává i z ČŠI, společnosti SCIO a dalších organizací 
i jednotlivců. 
 
15) Jak se škola chystá udržet a rozvíjet tyto úspěchy v budoucnu? 
 
Udržet dobré jméno školy v době, která školství příliš nepřeje, je výzva a těžký úkol, jak pro 
ředitele školy, tak i pro jeho zástupce, pedagogický sbor i nepedagogické pracovníky. Věřím ale, 
že se stávajícími učiteli i příchodem nových pedagogických pracovníků, lpěním na kvalitní 
výuce, používáním moderních metod, neustálým vylepšováním materiálních podmínek, 
zaváděním a využíváním digitálních technologií a podporou, motivací a oceňováním vyučujících 
i dalších zaměstnanců školy, ho splníme.  
 
 
 
V Praze dne 9. 10. 2023                                                 
 

PaedDr. Pavel Petrnoušek, ředitel ZŠ Kuncova 
 
 
 
 
Výroční zprávu projednala a schválila na svém jednání školská rada dne 11.10.2023. 


